
Vesipallon Ydinryhmän kokous ti 4.3.2025 klo 18.00 

Teams 

Nimi Taho Kutsuttu Paikalla 

Reija Häkkinen Uimaliitto X X 

Anni Aikala Uimaliitto X X 

Pasi Salonen Uimaliitto X  

Juha Turunen Uimaliitto X  

Marjokaisa Ryhänen Cetus X X 

Joni Kortteus JySa X  

Teemu Turunen KuUS X  

Nea Kuosmanen UiTa X  

Tomas Saariketo Sentterit X  

Teppo Lehtinen Keravan Uimarit X  

Kalle Nousiainen Tuomarit X X 

Rim Arslangaliev TU X X 

Antti Ruohonen Vanders X X 

Kim Johnsson Kuhat X X 

 

Asialista 

 

1§ Maajoukkueiden asiat 

Eilen oli EA:n Draw miesten ja naisten osalta. Naiset lähtevät Serbiaan (Novi Sad) ja 
miehet Turkin Istanbuliin. Ruotsi arvottiin miehissä samaan lohkoon Suomen kanssa ja 
lohkossa on 5 joukkuetta ja mietittiin tuleeko 1 päivä lisää. 

Miesten maajoukkue 

- Ty-out 1 leiri 2 viikon päästä 
- 24.-25.4 lähdetään Ruotsiin pelaamaan miesten maajoukkuetta vastaan, jonka 

jälkeen valitaan maajoukkue 
- Kesäkuun alussa valmistava leiri viikkoa ennen Istanbuiin lähtöä 

Naisten ja tyttöjen maajoukkueet 

- Ennätysmäärä osallistujia kevään maajoukkuetoimintaan: 32 pelaajaa, joista 10 
täysi-ikäistä, 7 sekä naisten että tyttöjen toimintaan, 15 tyttöjen toimintaan. 

- Ensimmäinen leiri tulevana viikonloppuna 7.-8.3. Helsingissä ja Keravalla 
- Toinen leiri 16.-18.5., paikka avoin 



- Naiset valmistautuvat EM-karsintoihin, tytöissä hitsataan joukkuetta yhteen ja 
syksyllä valmistaudutaan PM-kisoihin. 

U18 ja U20 –maajoukkueet 

- Ei tahdo löytyä oikeata viikonloppua  
- Leiriä hahmoteltu viikoille 23,24 tai 25 
- U18 valmistautuu elokuun EM-karsintoihin 
- U20 joukkuetta kerätään 

U18, U16 ja U18 tytöt 

- PM-turnaus Suomessa marraskuussa 

Hallitila, valmentajat ja vapaat viikonloput ovat kortilla. 

Nuorten PM-turnaus 

Kokous ensi viikolla tai sitä seuraavalla alkaen. Aiempina vuosina on mennyt aika 
seuravetoisesti toimitsijoiden, kentän kasaajien ja ruokailuiden suhteen. Kokeillaan 
mahdollisesti avointa toimitsijahakua tapahtumassa. Jokainen osallistuva maa tuo 
oman kokeneen tuomarinsa mukanaan. 1 kokenut tuomari per joukkue on lähtökohta. 
Puuttuvasta tuomarista seuraava korvaus esimerkiksi 1000€ per puuttuva tuomari. On 
selvitettävä kuinka Cetus on mukana PM-turnauksen järjestelytoiminnassa. 

 

2§ Sarja-asiat 

Sarjamääräykset on hyväksytty lopullisesti ja löytyvät liiton nettisivuilta. Sarjat on 
käynnissä. Miesten finaalien järjestäminen pitäisi vielä katsoa läpi. Espoonlahdessa on 
10.-11.5. Laviaarit, joka vaikuttaa U18 -ikäisten sarjaan.  

Miesten finaaliajankohdat muuttuvat Nordic Trophy -finaalien vuoksi, Marjokaisa 
työstää ehdotusta, joka jaetaan kaikille. Kurinpitolautakunta ja kilpailutyöryhmä 

Vesipallon neuvottelupäivät 

Pyydettiin ydinryhmän jäseniä välittämään tietoa kaikille vesipallotoimijoille, joilla on 
kehitettävää sarjatoiminnasta. Seuraavan kauden toiminta päätetään tämän 
tilaisuuden perusteella eli kaikki olennaiset näkökulmat toivotaan esille tuotavaksi 
tähän tilaisuuteen. 

 

3§ Tuomariasiat 

 



Tuomarifoorumi  

Toivotaan, että paikalle tulisi mahdollisimman paljon tuomareita. Myös tuomariksi 
halukkaat voivat osallistua! 

 

Tuomaritoiminnan suunnitelma 

Jos säännöt tulevat voimaan Suomessakin, tarvitaan sääntökoulutusta myös 
valmennukselle ja pelaajille. 

Kalle ja Anni ovat suunnitelleet runkoa Suomen tuomaritoiminnalle. Haaste on, että 
joudutaan nostamaan nuoria tuomareita miesten sarjaan, ja sitä kautta EA:n 
tuomareiksi. Syyskuussa olisi tarkoitus järjestää tuomarikoulutus, toivottavasti jonkun 
harkkaturnauksen yhteydessä (seuroilta toivotaan ehdotuksia tällaiseksi turnaukseksi). 
Tuomarikoulutuksen materiaalit päivitetään Kallen ja Antin toimesta. 

Anni ja Kalle olivat miettineet speksejä jo siihen, kuinka tuomarit pääsisivät etenemään 
eri tasoilla.  Halutaan selkeä rakenne sille, kuinka lähdetään kehittämään tuomareita. 
EA:n tuomarikoulutuksen edellytys on, että on tuomaroinut vähintään vuoden aikuisten 
kansalliseen sarjaan. 

Tuomareiden nimeäminen on onnistunut hyvin. Tuomareiden aktiivisuus on hyvää. 
Ainoa haaste on ollut jos on 2 ottelua yhtä aikaa eri paikkakunnilla. 

EA:lta tulossa koulutusta, jossa ovat mukana pelaajat, valmentajat ja tuomarit. Tästä 
tulossa myöhemmin tietoa Uimaliittoihin. 

Tuomareiden vaatteet ovat haussa, mutta todennäköisesti housuja saadaan vasta ensi 
kauden alkuun.  

 

4§ SM-viikko 

Rantavesipallon SM-turnaukseen on tällä hetkellä ilmoittautunut 2 miesten joukkuetta 
TU ja Kuhat. 

Ilmoittautuvan tahon pitää olla Uimaliiton jäsenseura, mutta ilmoittautuminen on 
kaikille joukkueille avoin. 

Ilmoittautumisaikaa maaliskuun loppuun. Muistutetaan seuroja vielä Rantavesipallon 
SM-viikon ilmoittautumisesta. 

SM-viikon järjestelyihin liittyen palavereita on kuukausittain. Viime kuussa toimitettiin 
YLE:lle tiedot viestintään liittyen ja on kerrottu meidän laitetarpeista.  



Isoin avoinna oleva asia on turnauksessa mukana olevien joukkueiden määrä ja 
turnausaikataulu. Kun aikataulu on tiedossa, voidaan alkaa rekrytoida toimitsijoita. 

Turnauksen lisäksi ollaan järjestämässä kaikille avointa lajikokeilua.  

 

5§ Uimaliiton viestintä 

Uutisia seuroista? Uimaliitosta voidaan julkaista valmiita juttuja ja tehdä haastatteluja. 
Mahdollisesti uusia juttuja: 

- Kuhilla on pari uutta ulkomaalaista pelaajaa, joita voisi haastatella siitä 
minkälaista on pelaaminen Suomessa. Kuhilla tehdään syksyllä Unkarin reissu. 
Kim Johnssonilta voi kysyä lisää. 

- TU:ssa tehdään joka vuosi Unkariin reissu junioreiden kanssa. Rim Arslangaliev. 
- NWPL –juttu ja sen kehitys, sen on nyt ensimmäistä kertaa U16 -ikäisille ja 

Espoonlahdessa on pääsiäisenä U16 –turnaus. NWPL on ollut auki ensimmäistä 
kertaa naisille tällä kaudella ja Cetus on mukana. Raul Perianilta voi kysyä lisää. 

- Divari menee ihan hyvin, Antti Ruohoselta voi kysellä lisää. 
- Aikuisten höntsätoiminta, Salo, Kirkkonummi, Liikunnan Riemu, 

terveysnäkökulma, Antti Ruohoselta ja Reijalta voi kysellä lisää. 
- Seurojen välinen yhteistyö josta on syntynyt Seireenit ja sitä kautta on voitettu 

PM-kultaa. Teppo Lehtinen ja Mikaela Tanke ja Anni Aikala sekä Juha 
Malmivaara. 

- Vesipallokouluaihe, mistä koko tarina lähtee liikkeelle, joka seura osallistuu 
koosteeseen (pieni juttu ja kuva joka seurasta ja nosto tervetuloa uusille 
kerholaisille) 

6§ Muut asiat 

Onko uintiseuroihin oltu yhteydessä että haluttaisiinko uimaseuroissa pelata 
vesipalloa? Teppo osaisi kertoa tästä, Nemanja kävi Ahvenanmaalla noin 4 vuotta 
sitten. Mietittiin voisiko Juha Turunen viedä tätä asiaa eteenpäin? Löytyisikö 
uimaseuroissa kiinnostusta vesipallotoiminnalle? Rovaniemellä ollaan perustamassa 
vesipallotoimintaa.  

Mietittiin seuratukihankehakemuksen yhteiskirjoittamista. Jäätiin miettimään kuinka 
mahdollisen yhteishankkeen rahoitus jakautuu, tuleeko se vain yhdelle seuralle vai 
voiko sen jakaa hakijaseurojen kesken?  

Uimaliiton seurahausta filtteröityy 15 seuraa jotka järjestävät vesipallotoimintaa. 
Mietittiin minkälaista vesipallotoimintaa järjestävät. Tiedetäänkö varmasti järjestääkö 
joku vesistä? 

 


